

# 朝陽科技大學

## Information for studying in Chaoyang University of Technology

### 財務金融系（所）簡介

朝陽科技大學於 1994 年創校之初即成立財務金融系，為當時我國技職教育體系中唯一的財務金融系，發展至今該系所學生人數將近一千六百人，規模為全國之冠。朝陽科技大學財務金融系碩士班以理論與實務並重，在課程規劃上，分成財務、金融兩大系統；其重點在訓練學生了解證券投資、財務規劃、貿易與匯兌、期貨與選擇權、銀行管理與實務、會計實務與管理資訊系統、財務報表分析等相關學問。

### The Department of Finance and Graduate Institute of Finance

Chaoyang University of Technology launched its finance department when the university was founded in 1994. The number of registered students in the department, approximately 1600, outnumbers those of all other university's finance departments in Taiwan. The curriculum of the Graduate Institute is divided into two main areas: corporate finance and banking, with equal attention devoted to theory and practice. Areas of special attention include: training in securities investment, financial planning, trade and currency, futures and options, banking management and operations, accounting operations, management information systems, financial statement analysis, and so forth.

### 資訊管理系（所）簡介

朝陽科技大學資訊管理系基於企業之需求規劃一系列資訊技專業課程，以強化學生有關資訊管理、應用系統及各類資訊科技的知識。每位碩士生均有固定研究空間並配備一部個人電腦，各類主要之電子及紙本學術期刊和研討會論文收集相當完整，研究資源豐沛。資訊管理系教師每年執行各類研究計畫之數量眾多且經費非常充裕，碩士生有許多機會參與計畫並擔任研究助理職務，藉此嚴格訓練，畢業之碩士生可擁有研發最新理論與科技的能力。

### The Department and the Graduate Institute of Information Management

Based on the needs of industry and business, the Graduate Institute of Information Management developed a professional curriculum designed to enhance students' capabilities in information management, application systems, and all manner of information technologies. The Graduate Institute of Information Management provides advanced research facilities and each graduate student is equipped with a personal computer and a desk for study. Numerous academic journals are provided (paper and electronic). There are also a considerable number of research projects supervised by the department faculty which students may participate in.

### **申請入學程序**

申請資料逕寄本校，地址：(41349)台中縣霧峰鄉吉峰東路 168 號研發處學術交流組，電話：(04)23323000 分機 3121~3123，傳真：(04)23742317，網址：  
<http://163.17.8.9/ORD/inter/web/index.htm>

### **Admissions**

For an application form, please write to: The office of Research and Development, Chaoyang University of Technology, No. 168, Jifeng E. Rd., Wufong Township, Taichung County 41349, Taiwan, R.O.C.; Tel: 886-4-2332-3000 Ext. 3121~3123, Fax: 886-4-23742317; Website: <http://163.17.8.9/ORD/inter/web/index.htm>

### **環境簡介**

朝陽科技大學地處台中縣霧峰鄉，三面山林圍繞，環境清幽，距台中市區僅約二十分鐘，至中台灣多處著名景點亦極為便利。

### **Location**

CYUT is located in a quiet suburb of Taichung city in Wufeng township, Taichung County, in Central Taiwan. Surrounded by mountains on 3 sides, the university is approximately 20 minutes away from Taichung City. Many famous tourist spots in central Taiwan are easily accessible.

### **課程內容**

財務金融系研究所之最低畢業總學分數為 30 學分，課程設計包括財務管理、金融機構與市場、計量經濟、財管專題、投資管理、管理決策分析、不動產投資財務與證券化、總體經濟分析、個體經濟分析、企業併購、不動產專題。

資訊管理系研究所之最低畢業總學分數為 30 學分，課程設計包括電子商務、智慧型系統、多準則決策、多媒體資訊系統、類神經網路、高等資訊網路、資訊隱藏、高等演算法。

本校與美國、澳洲、英國、德國、馬來西亞、日本、蒙古及中國大陸等多所學校皆已建立合作關係，並持續進行交換學者等師資交流合作計畫。相關訊息請逕上朝陽科技大學學術交流組網站：<http://163.17.8.9/ORD/inter/web/index.htm> 或至朝陽科技大學網頁：<http://www.cyut.edu.tw/>查詢

### **Course List**

The minimum number of credits required for graduation from the Graduate Institute of Finance is 30. Courses offered include: Financial Management; Financial Institutions and Markets; Econometrics; Topics in Financial Management; Investment Management; Managerial Decision Analysis; Real Estate Investment; Finance and Securitization; Macroeconomic Analysis; Microeconomic Analysis; Mergers & Acquisitions and Topics in Real Estate.

The minimum number of credits required for graduation from the Graduate Institute of Information Management is 30. Courses offered include: Electronic Commerce; Intelligent Systems; Multiple Objective Decision Analysis; Multimedia Information Systems; Neural Networks; Advanced Computer Networks; Information Hiding and Advanced Algorithms.

CYUT has many “sister universities” around the world in North America, Australia, Britain, Germany, Japan, Mongolia and Mainland China. CYUT has implemented numerous “exchange scholar” programs with them.

For relevant information, please browse the website of the Division of Academic Exchange and Cooperation at: <http://163.17.8.9/ORD/inter/web/index.htm> or CYUT website: <http://www.cyut.edu.tw/>

### **學雜費**

學雜費（含保險費及書籍費）加住宿費每學期 2,000 美元，本專班正常修業年限為一年半（四學期），共 8,000 美元。

### **Tuition and accommodation fees**

Fees for tuition (including insurance and required text books) and accommodation (for a shared room in the student dormitory) are USD \$2,000 for one semester (3-4 months). The program consists of a total of 4 semesters (which typically takes 18 months to complete). Therefore, the total tuition and accommodation fees are USD \$8,000 for a completed program for four semesters.

### **獎學金**

為鼓勵優秀外國學生來校就讀，本校特設置「外國學生獎學金」，如獲本獎助學金，每名每學期獎學金約為美金 606 元（新台幣貳萬元）。

### **Scholarships**

To encourage greater numbers of outstanding foreign students to attend CYUT, we have created a “Foreign Students Scholarship” which offers the elite student about \$606 USD (20 thousand NT Dollars) every semester.

### **工讀機會**

校內提供超過一千個工讀機會，工讀津貼約美金 2.4~2.7 元/小時，外籍學生並有優先工讀機會。

### **Part-time employment**

CYUT provides over 1,000 on-campus job opportunities. Pay starts at USD \$2.4~2.7 (NT \$80~90) per hour. International students will be given first priority.

### **住宿**

本校宿舍共有 1,641 床位，每間房間可容納 4~5 人，宿舍備有交誼廳、餐廳、小型超商、洗衣間、烹飪室、提款機及各寢客信箱等。

### **Accommodation**

There are 1,641 beds available, consisting of dormitory rooms for 4-5 persons. The dormitory contains lounge areas, cafeterias, a convenience store, laundry facilities, a cooking area, an ATM and a mailbox for each room.

### **外籍學生輔導人員及服務項目**

本校學務處生活輔導組統籌外籍學生生活輔導事宜，班級導師更對外籍學生提供課後輔導，學術交流組則提供簽證服務，並有學生志工團提供生活及語言協助。

### **Guidance and Service for International Students**

The Office of Student affairs is responsible for life guidance for international students. After-class tutoring is available. The Division of Academic Exchange and Cooperation provides VISA services. Honor students provide daily-life and language assistance.